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Utlåtande Rotel I (Dnr KS 2024/612) 

Motion om att staden ska kunna erbjuda mer 
stadsodling till stockholmarna 
 

Motion av Therese Lindström och Theréz Randquist (båda M) 

Förslag till beslut 

Föredragande borgarrådet Anders Österberg 

Sammanfattning av ärendet 

Therese Lindström och Theréz Randquist (båda M) har väckt en motion i fullmäktige 

om att stadsodling borde inkluderas och vidareutvecklas mer i staden än de alternativ 

som finns idag. I motionen föreslås att kommunfullmäktige beslutar om att uppdra till 

berörda nämnder att utreda vilka naturreservat i Stockholms stads ägo som idag inte 

har stadsodling i anslutning till sig samt analysera vilka platser som skulle kunna 

erbjudas som möjliga odlingslotter till de boende i staden. 

Beredning 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, exploateringsnämnden, 

fastighetsnämnden, miljö- och hälsoskyddsnämnden, stadsbyggnadsnämnden och 

trafiknämnden. 

Stadsledningskontoret anser att motionens förslag ligger i linje med det pågående 

budgetuppdraget ”Program för främjande av stadsnära odling”. Stadsledningskontoret 

kan därför konstatera att en utredning om stadsodling redan pågår och att det inte 

finns anledning att ge berörda nämnder ytterligare uppdrag. 

Exploateringsnämnden anser det lämpligt att invänta trafiknämndens färdigställande 

av program för stadsnära odling innan ytterligare initiativ inom området tas. 

Fastighetsnämnden lyfter att det i fastighetsnämndens bestånd i dagsläget finns små 

möjligheter att erbjuda ytor för markodling i urbana miljöer, då lämplig mark för 

detta förvaltas av stadsdelsförvaltningarna. 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden ser i nuläget inget behov av ytterligare en utredning 

parallellt med den som redan pågår. 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Motionen besvaras med hänvisning till vad som sägs i utlåtandet. 
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Stadsbyggnadsnämnden framhåller att ett program för främjande av stadsnära odling 

just nu tas fram av trafikkontoret. Programmet innehåller en sammanställning av 

stadens befintliga odlingsytor och föreslår även nya typer av odling för att möjliggöra 

fler odlingslotter. 

Trafiknämnden framhåller att de i budget för 2023 fick i uppdrag att ta fram ett 

program för främjande av stadsnära odling, i programmet kommer en 

sammanställning av den stadsnära odling som finns i staden idag ingå. 

Föredragande borgarrådets synpunkter 

Jag välkomnar att motionärerna lyfter frågan om stadsodling och håller med om att 

det är ett trevligt och positivt inslag i det offentliga rummet. Den rödgröna 

majoriteten har därför gett trafiknämnden ett uppdrag att i samarbete med 

stadsdelsnämnderna, exploateringsnämnden, stadsbyggnadsnämnden och AB 

Familjebostäder, AB Stockholmshem och AB Svenska Bostäder ta fram ett program 

för stadsnära odling. Syftet med programmet är att öka den stadsnära odlingen utan 

att naturmark tas i anspråk. 

Bilaga 

Motion om att staden ska kunna erbjuda mer stadsodling till Stockholmarna, dnr 

KS 2024/612-1 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

Reservation av borgarråden Christofer Fjellner, Dennis Wedin och Andréa Hedin 

(alla M) enligt följande. 

Vi föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Att bifalla motionen  

2. Att därutöver anföra  

Stadsodling är något som vi Moderater uppmuntrar till och vill se att stadens 

relevanta instanser öppnar upp fler platser för urban och stadsnära odling. Fler och 

fler stockholmare vill kunna närodla i närhet av sitt boende, att odla tillsammans 

skapar gemenskap samtidigt som stadens yta används på ett smart sätt. Odlingen kan 

berika stadsmiljön och även bidra till att göra en otrygg plats trevligare. Det är något 

som vi i politiken behöver bejaka. 

Fastighetskontorets arbete med att identifiera möjligheter för stadsodling, särskilt i 

anslutning till naturreservatet i Ågesta, är ett viktigt steg framåt för att möta det 

växande intresset från Stockholmarna att odla lokalt och hållbart. Det är också 

glädjande att miljöförvaltningen är så positivt inställda till möjligheten att öka 

stadsodling i Stockholms stad. Dock är vi oroade för att det program som ska tas fram 
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för att främja stadsnära odling likt många andra program fastnar i visionsstadiet utan 

att bli verklighet.  

Vi ser en stor potential i projektet "Odla i Ågesta", som kan utgöra en förebild för hur 

staden kan använda sina gröna resurser för att stärka den lokala 

livsmedelsförsörjningen och främja gemenskap genom stadsodling. Därför är det 

nödvändigt att intensifiera arbetet med att utforska och utveckla möjligheterna till 

stadsodling i Ågesta och på andra relevanta platser inom stadens naturreservat. 

Vi vill också att staden ska säkerställa att dessa insatser inte bara sker i Ågesta, utan 

att alla naturreservat i Stockholms stads ägo utreds för att identifiera fler möjliga ytor 

för stadsodling. Dessa ytor kan bidra till stadens hållbarhet och ge fler stockholmare 

möjlighet att delta i den gröna omställningen. Staden borde också kunna peka ut fler 

lämpliga platser för stadsodling i gatumark– inte minst för att kunna korta 

tillståndstiderna hos polisen, vilket idag krävs för att odla på exempelvis torg och 

gatumark. 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar enligt föredragande borgarråds förslag.  

Stockholm den 12 februari 2024 

Anders Österberg 

Kommunstyrelsens ordförande 

Reservation av Christofer Fjellner, Jonas Nilsson och Johan Paccamonti (alla M) 

som är likalydande med Moderaternas reservation i borgarrådsberedningen. 
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Ärendet 

Therese Lindström och Theréz Randquist (båda M) har väckt en motion i fullmäktige 

om att stadsodling borde inkluderas och vidareutvecklas mer i staden än de alternativ 

som finns idag. Motionärerna vill att staden öppnar upp fler platser för urban och 

stadsnära odling.  

Motionärerna anger att möjliggöra stads- och takodling eller odling i andra gröna 

miljöer har tidigare lyfts i skrivelser från Moderaterna till fastighetsnämnden. 

Fastighetsnämnden har svarat att det finns en möjlighet att bidra till stadens 

matförsörjning med odlingar i anslutning till de kommunala naturreservaten i Ågesta 

och att det kommer att undersökas vidare. Motionärerna anser att tillåtande av 

stadsodling i anslutning till naturreservat är ett intressant inslag och vill att staden 

utreder om detta även skulle kunna göras på fler ställen. 

I motionen föreslås kommunfullmäktige att besluta om att uppdra till berörda 

nämnder att utreda vilka naturreservat i Stockholms stads ägo som idag inte har 

stadsodling i anslutning till sig, samt analysera vilka platser som skulle kunna 

erbjudas som möjliga odlingslotter till de boende i staden. 

Remissammanställning 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, exploateringsnämnden, 

fastighetsnämnden, miljö- och hälsoskyddsnämnden, stadsbyggnadsnämnden och 

trafiknämnden. 

Innehållsförteckning 

Exploateringsnämnden ............................................................................... 5 

Fastighetsnämnden .................................................................................... 7 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden ................................................................ 8 

Stadsbyggnadsnämnden............................................................................ 9 

Trafiknämnden ......................................................................................... 10 

Reservationer m.m. .................................................................................. 11 

 

Stadsledningskontoret 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 30 september 2024 har i 

huvudsak följande lydelse. 

Stadsledningskontoret ser positivt på att intresset för stadsodling ökar inom staden. 

Stadsodling kan bidra till positiva mervärden i form av gestaltning, stärkta gröna och 

sociala värden samt bidra till matförsörjning. Många av stadens natur- och 

kulturreservat har redan ett eller flera koloniområden i eller i direkt anslutning till 
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reservaten. En placering av odlingsytor inom skyddade områden måste väljas med 

stor omsorg för att inte stå i konflikt med andra värden som reservaten är till för att 

skydda. 

I budget 2023 fick trafiknämnden uppdraget ”Fler odlingslotter, kolonilotter och 

gemensamhetsodlingar ska möjliggöras och tillkomma på lämplig mark, utan att 

naturmark tas i anspråk.” För detta uppdrag håller ett ”Program för främjande av 

stadsnära odling” på att tas fram i samarbete med stadsdelsnämnderna, 

exploateringsnämnden, stadsbyggnadsnämnden och AB Familjebostäder, AB 

Stockholmshem och AB Svenska Bostäder. Programmet är tänkt att behandlas i 

trafiknämnden under hösten 2024 för att därefter remitteras till berörda nämnder. 

Programmet syftar till att ge fler stockholmare möjlighet att odla. I programmet ingår 

en sammanställning av den stadsnära odling som finns i staden idag och en analys av 

i vilka delar av staden det råder brist på odlingsmöjligheter. Programmet avser visa 

stadens viljeinriktning för att skapa ett långsiktigt hållbart arbete med stadsnära 

odling genom att presentera både en framtidsvision och konkreta förslag på 

utveckling.  

Stadsledningskontoret anser att motionens förslag ligger i linje med det pågående 

budgetuppdraget som ska redovisas under hösten 2024 i ”Program för främjande av 

stadsnära odling”. Stadsledningskontoret kan därför konstatera att en utredning om 

stadsodling redan pågår och att det inte finns anledning att ge berörda nämnder 

ytterligare uppdrag. 

Stadsledningskontoret föreslår att kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige 

beslutar att Motion om att staden ska kunna erbjuda mer stadsodling av Therese 

Lindström och Theréz Dandquist (M) besvaras med hänvisning till vad som sägs i 

stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

Exploateringsnämnden 

Exploateringsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 26 september 2024 

följande. 

1. Exploateringsnämnden beslutar att överlämna exploateringskontorets 

tjänsteutlåtande som svar på remissen från kommunstyrelsen.  

2. Exploateringsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen.  

Reservation av Dennis Wedin m.fl. (M), se Reservationer m.m.  

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande daterat den 26 augusti 2024 har i huvudsak 

följande lydelse. 

Exploateringskontoret delar uppfattningen att stadsodling i olika former kan bidra till 

ett högre nyttjande av allmän plats. Personer med ett odlingsintresse uppskattar 

naturligtvis att möjlighet till odling erbjuds men även övrig allmänhet kan uppleva 

platser som befolkas som tryggare och mer intresseväckande.  
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Samtidigt som odling kan samexistera med vissa aktiviteter i det offentliga rummet, 

som promenader, innebär emellertid odling att en del andra aktiviteter inte kan äga 

rum på samma plats. Detta gäller till exempel bollek, picknick eller fri lek. Odling 

samt flera av de andra aktiviteterna är ofta mest lämpliga att lokalisera till plana och 

öppna ytor, något som det är brist på i många delar av staden. Att upplåta allmän plats 

för odling kan alltså innebära att den allmänhet som inte odlar trängs undan från att 

använda platsen ifråga. I och med att vissa av aktiviteterna utesluter varandra behövs 

alltså tillräckligt med allmän plats för att de aktiviteter man vill möjliggöra ska kunna 

få plats jämsides.  

Ofta är det så att de ytor som kan vara lämpliga för odling också lämpar sig för annan 

markanvändning såsom bostäder och offentliga samt privata verksamheter, där staden 

också har högt ställda mål på utveckling.  

Det är också viktigt att beakta att för att odlingsanläggningar ska fungera väl krävs 

ofta att funktioner som sophantering, parkering samt tillgång till bevattning, 

kompostering och toaletter säkerställs. Vidare ska anläggningarna placeras så att de är 

tillgängliga med hållbara transporter och för personer med funktionsnedsättningar. 

Detta påverkar var det är lämpligt att lokalisera dem. Att anordna dessa funktioner 

kan också innebära omfattande investeringar.  

Det är därför viktigt att stadsdelsförvaltningarna som ansvarar för att upplåta befintlig 

parkmark till dem som vill odla gör noggranna avvägningar avseende vilka aktiviteter 

som ska ges utrymme på allmänplats och att annan allmänhet inte trängs undan. Det 

är också viktigt att stadsbyggnadskontoret och exploateringskontoret vid ny 

planläggning gör väl underbyggda prioriteringar mellan de mål som ställs i samband 

med stadens utveckling, bostadsmålet och målet att den biologiska mångfalden i 

staden som helhet ska öka, för att nämna två. Det är på så sätt det kan säkerställas att 

tillgången på allmän plats är tillräcklig för att de önskade aktiviteterna ska kunna få 

rum och att markresursen får den användning som är mest lämplig.  

Vad gäller placering av odling i anslutning till stadens naturreservat, vill 

exploateringskontoret framhålla att det är viktigt att förutsättningarna i varje enskilt 

fall analyseras noga. Några viktiga aspekter att särskilt beakta i anslutning till 

naturreservat är då: hur de värden som naturreservatet syftar att skydda skulle 

påverkas, möjligheten att erbjuda nödvändig infrastruktur och kringfunktioner på 

platsen, risk för spridning av invasiva arter samt naturligtvis annan möjlig 

markanvändning.  

I årets budget har trafiknämnden uppdraget ”Fler odlingslotter, kolonilotter och 

gemensamhetsodlingar ska möjliggöras och tillkomma på lämplig mark, utan att 

naturmark tas i anspråk.”  

För detta uppdrag håller ett program för stadsnära odling på att tas fram av 

trafiknämnden i samarbete med stadsdelsnämnderna, exploateringsnämnden, 

stadsbyggnadsnämnden, Svenska Bostäder, Familjebostäder och Stockholmshem. 

Programmet granskas av projektgruppen under augusti 2024. Programmet avser visa 
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stadens viljeinriktning för att skapa ett långsiktigt hållbart arbete med stadsnära 

odling genom att presentera både en framtidsvision och konkreta förslag på 

utveckling. Målsättningen är att förbättra möjligheten för stockholmare att ägna sig åt 

stadsnära odling i olika former.  

Exploateringskontoret anser det lämpligt att invänta trafiknämndens färdigställande 

av ovan nämnda program innan ytterligare initiativ inom området tas.  

Inom projekt Norra Djurgårdsstaden, inom ramen för projektets hållbarhetsprogram 

utreder exploateringskontoret möjligheten att ge incitament till ökad odling på 

kvartersmark genom att studera möjligheten att utforma kriterier som kan användas i 

samband med markanvisning. Det bedöms att t ex bostadsgårdar och tak skulle kunna 

vara en resurs för en ökad odling. Eventuellt kan även bergrum och källarplan vara 

möjliga för odling och fiskodling. Förutom odling som rekreation vill man också 

undersöka om det finns potential att odlingen kan bidra till livsmedelsförsörjning. Att 

undersöka möjligheten att odla på ytor som väntar på att ianspråktas för exploatering 

ingår också i arbetet. 

Fastighetsnämnden 

Fastighetsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 24 september 2024 följande. 

1. Fastighetsnämnden godkänner och överlämnar fastighetskontorets 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

2. Fastighetsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

Reservation av Henrik Virro m.fl. (M), se Reservationer m.m. 

Fastighetskontorets tjänsteutlåtande daterat den 6 augusti 2024 har i huvudsak 

följande lydelse. 

Kontoret ser positivt på att intresset för stadsodling ökar inom staden. Stadsodling har 

en möjlighet att bidra till positiva mervärden i det offentliga rummet i form av 

förbättrad gestaltning samt stärkta gröna och sociala värden. Stadsdelsförvaltningarna 

erbjuder i dagsläget goda möjligheter för medborgare som vill odla.  

Inom fastighetsnämndens bestånd finns det dock i dagsläget små möjligheter att 

erbjuda ytor för markodling i urbana miljöer, då lämplig mark för detta förvaltas av 

stadsdelsförvaltningarna. Takodlingar är betydligt mer komplicerade att erbjuda som 

odlingsyta jämfört med markodlingar, och har även en mer begränsad nytta. 

Den främsta potentialen för odling inom kontorets bestånd är, som också angavs i 

tidigare remissvar, i anslutning till det kommunala naturreservatet i Ågesta. Denna 

möjlighet är något som kontoret avser att undersöka vidare inom ramen för en 

utredning som genomförs under året rörande möjligheter till ekosystemtjänster i 

fastighetsbeståndet. Identifierade ytor kommer i ett senare skede att ytterligare 

analyseras, för att bland annat utreda om det är lämpligt att erbjuda ytorna för odling 

till medborgare eller om de är bättre lämpade att användas för att bidra till stadens 
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livsmedelsförsörjning på andra sätt, exempelvis som odlingsytor för lokalproducerade 

grönsaker till måltider inom förskola, skola eller äldreomsorg.  

Det är viktigt att poängtera att alla nya odlingsanläggningar måste vara förenliga med 

det närliggande naturreservatets syften och inte stå i strid med de värden som 

reservatet är till för att skydda. I stadens budget 2024 anges dessutom att ”intresset 

för att odla ökar och fler odlingslotter, kolonilotter och gemensamhetsodlingar ska 

därför möjliggöras och tillkomma på lämplig mark, utan att naturmark tas i anspråk.” 

Fastighetskontorets uppdrag är i första hand att förvalta och utveckla lokaler för 

stadens egna behov såsom idrottsanläggningar, lokaler för kultur, olika typer av 

offentliga lokaler samt kontorslokaler. Om staden väljer att gå vidare med att utveckla 

de identifierade ytorna inom kontorets fastighetsbestånd med intentionen att erbjuda 

dessa som odlingsytor till medborgarna bör detta göras av de verksamheter inom 

staden som redan har kompetens, resurser och en uppbyggd organisation för detta, 

förslagsvis stadsdelsförvaltningarna. 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 1 oktober 2024 

följande. 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner miljöförvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på kommunstyrelsens remiss. 

Reservation av Torbjörn Erbe m.fl. (M), se Reservationer m.m. 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 20 augusti 2024 har i huvudsak 

följande lydelse. 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden ser positivt på motionärernas ambition att öka 

stockholmarnas möjlighet till stadsnära odling. En placering av odlingsytor inom ett 

skyddat område måste dock väljas med stor omsorg för att inte stå i konflikt med 

andra värden som reservaten är till för att skydda.  

Stockholms stad har 11 naturreservat och ett kulturreservat som är skyddat enligt 7 

kap. miljöbalken. De flesta av dessa områden har redan ett eller flera koloniområden i 

eller i direkt anslutning till reservatet. Det reservat som har flest koloniområden är 

Igelbäckens kulturreservat medan Älvsjöskogen, Hagsätraskogen och Hansta saknar 

koloniområden. 

I stadens budget för 2024 står det att intresset för att odla är växande och fler platser 

ska finnas för de som vill odla i staden. Urban odling bidrar både till den biologiska 

mångfalden och till att höja stockholmarnas livskvalitet och staden ska därför se över 

möjligheten att öka stadsodlingen. Enligt stadens budget ska naturmark inte tas i 

anspråk för nya odlingsområden.  

Trafiknämnden har sedan tidigare ett uppdrag att i samarbete med 

stadsdelsnämnderna, exploateringsnämnden, stadsbyggnadsnämnden och AB 
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Familjebostäder, AB Stockholmshem och AB Svenska Bostäder ta fram ett Program 

för främjande av stadsnära odling.  

Programmet ska behandlas i trafiknämnden i september 2024. I programmet 

redovisas en analys av i vilka delar av staden det råder brist på odlingsmöjligheter 

jämfört med övriga staden. Exempel på ett sådant område är Skärholmen där arbete 

pågår för att hitta en lämplig plats för ett nytt område för odlingslotter.  

Tanken är att förslaget till Program för främjande av stadsnära odling ska gå ut på 

remiss till berörda nämnder i staden efter behandling i trafiknämnden. Miljö- och 

hälsoskyddsnämnden avser då lämna synpunkter på programmets förslag till åtgärder. 

Miljöförvaltningen ser i nuläget inget behov av ytterligare en utredning parallellt med 

den som redan pågår. 

Stadsbyggnadsnämnden 

Stadsbyggnadsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 26 september 2024 

följande. 

1. Stadsbyggnadsnämnden beslutar att överlämna kontorets tjänsteutlåtande som 

svar på remissen från kommunstyrelsen. 

2. Stadsbyggnadsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

Reservation av Johan Nilsson m.fl. (M), se Reservationer m.m. 

Stadsbyggnadskontorets tjänsteutlåtande daterat den 11 september 2024 har i 

huvudsak följande lydelse. 

Stadsbyggnadskontoret anser att möjligheten att odla är värdeskapande. Olika former 

av stadsodling skapar ett utbud som kan möta stockholmarnas skiftande behov och 

kunskapsnivå.  

Ett program för främjande av stadsnära odling tas just nu fram av trafikkontoret. 

Programmet innehåller en sammanställning av stadens befintliga odlingsytor och 

föreslår även nya typer av odling för att möjliggöra fler odlingslotter. 

Odling är ett växande intresse. Markanspråk för stadsodling behöver lyftas fram 

jämte andra markanspråk i ett växande Stockholm. Inom stadsbyggnadskontorets 

strategiska planering kan framtida mark för odlingsytor preciseras. 

Många platser som är en del av stadens grönstruktur kan berikas genom att anlägga 

odlingsytor i olika omfattning. Stadsodling inom natur- och kulturreservat måste 

väljas med stor omsorg och behöver vara förenligt både med reservatets syfte och de 

föreskrifter som gäller för området. Mindre odlingslotter kan integreras i 

bebyggelsemiljön, på bostadsgårdar eller mellan kvarter, och skapa gröna 

mötesplatser i stadsdelarna. 

Stadsbyggnadskontoret är positiv till ett eventuellt uppdrag att i samverkan med 

berörda nämnder identifiera lägen för nya odlingslotter i hela staden. 
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Stadsbyggnadskontorets förslag till beslut  

Kontoret föreslår att stadsbyggnadsnämnden godkänner kontorets utlåtande som svar 

på remissen. 

Trafiknämnden 

Trafiknämnden beslutade vid sitt sammanträde den 26 september 2024 följande. 

1. Trafiknämnden godkänner kontorets tjänsteutlåtande som svar på remissen.  

2. Trafiknämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

Reservation av Dennis Wedin m.fl. (M), se Reservationer m.m. 

Trafikkontorets tjänsteutlåtande daterat den 26 juni 2024 har i huvudsak följande 

lydelse. 

Kontoret instämmer i skribenternas positiva syn på stadsnära odling, och kan 

konstatera att den har såväl miljömässiga som sociala och kulturhistoriska värden.  

I budget för 2023 fick trafiknämnden i uppdrag att i samarbete med 

stadsdelsnämnderna, exploateringsnämnden och stadens bostadsbolag ta fram ett 

program för främjande av stadsnära odling. Programmet kommer att behandlas av 

trafiknämnden.  

Kontoret ställer sig positivt till att införa stadsnära odling på fler platser. I 

programmet för stadsnära odling kommer en sammanställning av den stadsnära 

odling som finns i staden idag ingå. Programmet syftar till att ge fler Stockholmare 

möjlighet att odla. Tanken är att odlingsområdena ska vara till för både besökare och 

odlare. Det ska finnas flera möjligheter att odla beroende på kunskapsnivåer och 

drivkrafter för att odla.  

För att helt nya koloniträdgårdsområden och odlingslotter ska kunna anläggas inom 

staden, oavsett om det är i anslutning till naturreservat eller på andra platser, behövs 

ett fortsatt arbete med lämplighetsutredningar och detaljplaneprocesser. I dagsläget 

saknas utrymme för detta i stadens budget. 
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Reservationer m.m. 

Exploateringsnämnden 

Reservation av Dennis Wedin m.fl. (M) 

Att nämnden beslutar att tillstyrka motionen i sin helhet, samt att därutöver anföra 

följande:  

Vi tackar exploateringskontoret för svaret på vår motion och gläds åt att kontoret 

delar uppfattningen att stadsodling i olika former kan bidra till ett högre nyttjande av 

allmän plats. Tyvärr konstaterar vi att kontoret därefter mestadels lyfter fram 

byråkratiska utmaningar kring att få till nya möjligheter för stadodling. Det är tydligt 

att politiken behöver vara tydliga i sin inriktning kring detta.  

Stadsodling är något som med åren blivit alltmer populärt bland stockholmarna. Ett 

trevligt och positivt inslag i det offentliga rummet. Frågan om stads- och takodling är 

inte ny men borde inkluderas mer i den hållbara och smarta staden, då det finns 

mycket mer att vidareutveckla än de alternativ som erbjuds idag. Stadsodling är något 

som vi Moderater gärna uppmuntrar till och vill se att stadens relevanta instanser 

öppnar upp fler platser för urban och stadsnära odling. Fler och fler stockholmare vill 

kunna närodla i närhet av sitt boende, att odla tillsammans skapar gemenskap 

samtidigt som stadens yta används på ett smart sätt. Det är något som vi i politiken 

behöver bejaka. 

Fastighetsnämnden 

Reservation av Henrik Virro m.fl. (M) 

Att nämnden beslutar att tillstyrka motionen, samt att därutöver anföra följande: 

Stadsodling är en central del i en hållbar stadsutveckling och kan bidra till att 

förbättra både den ekologiska och sociala miljön i Stockholm. Fastighetskontorets 

arbete med att identifiera möjligheter för stadsodling, särskilt i anslutning till 

naturreservatet i Ågesta, är ett viktigt steg framåt för att möta det växande intresset 

från Stockholmarna att odla lokalt och hållbart. 

Vi ser en stor potential i projektet "Odla i Ågesta", som kan utgöra en förebild för hur 

staden kan använda sina gröna resurser för att stärka den lokala 

livsmedelsförsörjningen och främja gemenskap genom stadsodling. Därför är det 

nödvändigt att intensifiera arbetet med att utforska och utveckla möjligheterna till 

stadsodling i Ågesta och på andra relevanta platser inom stadens naturreservat. 

Vi vill också att staden ska säkerställa att dessa insatser inte bara sker i Ågesta, utan 

att alla naturreservat i Stockholms stads ägo utreds för att identifiera fler möjliga ytor 
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för stadsodling. Dessa ytor kan bidra till stadens hållbarhet och ge fler stockholmare 

möjlighet att delta i den gröna omställningen. 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

Reservation av Torbjörn Erbe m.fl. (M) 

Att nämnden beslutar att tillstyrka motionen, samt att därutöver anföra följande:  

Genom mer stadsodling får fler stockholmare möjlighet att bidra till en mer trivsam 

och grönare stad. Odlingen kan berika stadsmiljön och kan vara ett sätt att göra en 

otrygg plats trevligare. Dessutom gynnar stadsodling biologisk mångfald och 

möjliggör för mer grönska. 

Det är glädjande att miljöförvaltningen är så positivt inställda till möjligheten att öka 

stadsodling i Stockholms stad. Givetvis behöver områden för stadsodlingen väljas 

omsorgsfullt så de inte står i konflikt med andra värden som reservaten är till för att 

skydda. Dock är vi oroade för att programmet som ska tas fram för att främja 

stadsnära odling likt många andra program fastnar i visionsstadiet utan att bli 

verklighet. Staden borde också kunna peka ut fler lämpliga platser för stadsodling i 

gatumark– inte minst för att kunna korta tillståndstiderna hos polisen, vilket idag 

krävs för att odla på exempelvis torg och gatumark. 

Stadsbyggnadsnämnden 

Reservation av Johan Nilsson m.fl. (M) 

Att stadsbyggnadsnämnden beslutar att tillstyrka motionen i sin helhet samt att 

därutöver anföra följande: 

Vi tackar stadsbyggnadskontoret för svaret på vår motion och gläds åt att kontoret 

delar uppfattningen att stadsodling är värdeskapande och att olika former av 

stadsodling skapar ett utbud som kan möta Stockholmarnas skiftande behov och 

kunskapsnivå. Det är också glädjande att stadsbyggnadskontoret är positiv till ett 

eventuellt uppdrag att i samverkan med berörda nämnder identifiera lägen för nya 

odlingslotter i hela staden. 

Stadsodling är något som med åren blivit alltmer populärt bland stockholmarna. Ett 

trevligt och positivt inslag i det offentliga rummet. Frågan om stads- och takodling är 

inte ny men borde inkluderas mer i den hållbara och smarta staden, då det finns 

mycket mer att vidareutveckla än de alternativ som erbjuds idag. Stadsodling är något 

som vi Moderater gärna uppmuntrar till och vill se att stadens relevanta instanser 

öppnar upp fler platser för urban och stadsnära odling. Fler och fler stockholmare vill 

kunna närodla i närhet av sitt boende, att odla tillsammans skapar gemenskap 
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samtidigt som stadens yta används på ett smart sätt. Det är något som vi i politiken 

behöver bejaka. 

Trafiknämnden 

Reservation av Dennis Wedin m.fl. (M) 

Att trafiknämnden beslutar att tillstyrka motionen, samt att därutöver anföra följande:  

Genom mer stadsodling får fler stockholmare möjlighet att bidra till en mer trivsam 

och grönare stad. Odlingen kan berika stadsmiljön och kan vara ett sätt att göra en 

otrygg plats trevligare. Dessutom gynnar stadsodling biologisk mångfald och 

möjliggör för mer grönska.  

Det är glädjande att trafikkontoret är så positivt inställda till möjligheten att öka 

stadsodling i Stockholms stad. Dock är vi oroade för att programmet som ska tas fram 

för att främja stadsnära odling likt många andra program fastnar i visionsstadiet utan 

att bli verklighet. Staden borde också kunna peka ut fler lämpliga platser för 

stadsodling – inte minst för att kunna korta tillståndstiderna hos polisen, vilket idag 

krävs för att odla på exempelvis torg och gatumark 
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